
Rada pro vnitřní hodnocení SU  

1 Rada pro vnitřní hodnocení SU 

  

ZÁPIS Z JEDNÁNÍ RADY PRO VNITŘNÍ HODNOCENÍ  

SLEZSKÉ UNIVERZITY V OPAVĚ Č. 46 

 
Datum:  05.09.2023 

 

Přítomní:   

prezenčně:  Foltisová, Hasík, Kamrádová, Kočan, Rykalová, Slaný, Stavárek, Weiss 

online:       Gondková, Hledík, Hradilová, Janků, Klepek, Tvrdoň 

 

Omluveni: Gongol, Kania, Kolaříková, Matejko-Peterka 

 

Hosté: Gráf, Šimečková 

 

Zahájení 

 

1. Zahájení: místopředsedkyně RVH doc. Weiss přivítala členy Rady pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity 

v Opavě a sdělila, že vzhledem k nepřítomnosti rektora bude zasedání řídit v jeho zastoupení. Konstatovala,  

že je přítomno 11 z 18 členů a Rada je usnášeníschopná. Poté seznámila přítomné s programem zasedání  

a dotázala se, zda jsou návrhy na jeho změnu či doplnění. Žádné návrhy nebyly vzneseny. 

Jednání proběhlo hybridní formou, kdy část přítomných byla připojena prostřednictvím aplikace MS Teams. 

 

Průběh jednání 

 

1. Žádosti o akreditace – projednávané žádosti 

 

Žádost o prodloužení platnosti akreditace bakalářského SP Cestovní ruch a turismus 

Akreditace bakalářskému SP Cestovní ruch a turismus byla udělena v roce 2019 na dobu 5 let, nyní OPF předkládá 

žádost o pokračování platnosti akreditace daného SP. Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě 

zřídila pracovní skupinu ve složení doc. RNDr. Petr Slaný, Ph.D. (zpravodaj), doc. RNDr. Stanislav Hledík, Ph.D. 

doc. Weiss předala slovo doc. Slanému, který byl zpravodajem pracovní skupiny pro posouzení daného SP.  

Ten konstatoval, že žádost je zpracována podrobně a splňuje standardy Národního akreditačního úřadu kladené  

na bakalářský profesní SP. Jisté pochybnosti však shledává ve způsobu a formě zapojení odborníků z praxe  

do výuky, stejně tak rozdělení výuky jednoho předmětu mezi větší počet přednášejících. Dále upozornil na nápravu 

formálních nedostatků, které jsou taktéž zaneseny do kontrolního listu pro akreditaci a doporučil uvést nástupce 

stávajícího garanta SP. Za předkladatele reagoval doc. Klepek, který doplnil informaci o probíhající dohodě 

v souvislosti s případnou náhradou stávajícího garanta SP, také odůvodnil rozdělení předmětu mezi více 

přednášejících – jedná se o odborníky z praxe a s ohledem na jejich časovou vytíženost, je schůdnější takovéto 

nastavení. 

 

Diskuse 

Další doplňující informace zejména k personálnímu zajištění a publikační činnosti akademických pracovníků 

podal prof. Stavárek. 

 

Usnesení 

Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě souhlasí s připomínkami předložit žádost  

o prodloužení akreditace bakalářského SP Cestovní ruch a turismus na Národní akreditační úřad. 

 

PRO: 11       

PROTI: 0     

ZDRŽELO SE: 0 

PŘÍTOMNÝCH: 11 

 

Usnesení bylo jednomyslně přijato. 

 



Rada pro vnitřní hodnocení SU  

2 Rada pro vnitřní hodnocení SU 

  

Žádost o akreditaci bakalářského SP Kamera, střihová skladba a digitální postprodukce 

 

Žádost předkládá FPF, Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě zřídila pracovní skupinu ve složení  

doc. Ing. Martin Klepek, Ph.D. (zpravodaj), doc. Mgr. Ing. Michal Tvrdoň, Ph.D. 

doc. Weiss předala slovo doc. Klepkovi, který byl zpravodajem pracovní skupiny pro posouzení daného SP.  

Ten konstatoval, že v předkládané podobě má akreditační spis závažné nedostatky, a to zejména v délce odborné 

praxe, která není v souladu s požadavky Národního akreditačního úřadu, podstatným nedostatkem je také erudice 

garantů PZ a TZ předmětů a upozornil na nedostačující pracovní úvazky garantů předmětů na součásti. Připomínka 

byla taktéž k profilu absolventa, který obsahuje dovednosti v oblasti podnikání, ale není to uvedeno adekvátně  

ve struktuře studijního plánu, kde tyto předměty chybí, tudíž i profil byl hodnocen negativně. 

Žádost obsahuje mnoho formálních nedostatků, které jsou taktéž zaneseny do kontrolního listu pro akreditaci. 

 

Diskuse 

doc. Weiss doporučila součástem věnovat zvýšenou pozornost nastavení profilu a uplatnění absolventa i struktuře 

studijního plánu, obzvláště pokud se jedná o profesní studijní programy.  

  

Usnesení 

Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě požaduje po odstranění nedostatků předložit žádost  

o akreditaci bakalářského SP Kamera, střihová skladba a digitální postprodukce k novému posouzení Radě  

pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě. 

Gondková, Hledík, Tvrdoň - (dodatečné online připojení v průběhu jednání) 

PRO: 14       

PROTI: 0     

ZDRŽELO SE: 0 

PŘÍTOMNÝCH: 14  

 

Usnesení bylo jednomyslně přijato. 

 

Žádost o akreditaci navazujícího magisterského SP Sociální politika ve veřejné správě 

Žádost předkládá FVP, Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě zřídila pracovní skupinu ve složení  

doc. PhDr. Gabriela Rykalová, Ph.D. (zpravodaj), Mgr. Ilona Matejko-Peterka, Ph.D.  

doc. Weiss předala slovo doc. Rykalové která byla zpravodajem pracovní skupiny pro posouzení daného SP. 

Ta konstatovala, že žádost je v souladu se strategickým záměrem SU, odpovídá plánovanému profilu absolventa, 

odborné znalosti, odborné dovednosti a obecné způsobilosti jsou v souladu s profilem absolventa SP. Garant SP 

již garantuje bakalářský SP Sociální práce ve veřejné správě a dobíhající navazující magisterský SP Veřejná správa 

a sociální politika, tudíž je vhodné uvést termín konce platnosti stávajícího navazujícího magisterského SP.  

V žádosti schází informace, jakým způsobem bude realizována distanční forma výuky. 

Za předkladatele reagovala dr. Janků, která doplnila informaci o přípravě Směrnice k distanční formě výuky. 

 

Diskuse 

doc. Weiss otevřela problematiku distanční formy vzdělání, upozornila na jisté nejasnosti a odkázala na bod 7.1 

Metodické pomůcky pro posuzování žádostí o akreditaci studijního programu. Doplnila, že součástí žádosti  

o akreditaci musí být směrnice k distanční formě vzdělání a detailnější popis průběhu distanční výuky. 

prof. Stavárek doplnil informaci, že studijní opory byly zpracovány do již nefunkčního a nepodporovaného 

systému Moodle, takže nelze posoudit jejich kvalitu a nelze je ani využít ve výuce. Je nezbytné je transformovat 

do interaktivních osnov v IS SU. Dále prof. Stavárek zdůraznil, že mezi kombinovanou a distanční formou studia 

existují významné rozdíly. Nelze například jen nahradit tutoriály vzdálenou synchronní výukou přes MS Teams.  

V distanční formě studia by měl student být schopen získat veškeré výstupy z učení a absolvovat studium  

bez přímého či vzdáleného synchronního (online) kontaktu s vyučujícím. Proto i struktura interaktivních opor  

a studijních materiálů by měla být pro kombinovanou a distanční formu studia odlišná. 
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Usnesení 

Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě požaduje po odstranění nedostatků předložit žádost  

o akreditaci navazujícího magisterského SP Sociální politika ve veřejné správě k novému posouzení Radě  

pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě. 

 

PRO: 13       

PROTI: 0     

ZDRŽELO SE: 1 

PŘÍTOMNÝCH: 14 

 

Usnesení bylo jednomyslně přijato. 

 

     

    

Různé 

 

1. Harmonogram hodnocení na AR 2023/2024: Návrh harmonogramu hodnocení studijních programů a tvůrčí 

činnosti pro akademický rok předložila FPF a FVP. prof. Stavárek oslovil další součásti univerzity v souvislosti 

s daným harmonogramem, přičemž doc. Slaný informoval, že v akademickém roce 2023/2024 FÚ nepředkládá, 

doc. Hasík informoval, že v akademickém roce 2023/2024 MÚ nepředkládá a za OPF bude doplněno do příštího 

zasedání Rady vnitřního hodnocení Slezské univerzity v Opavě (informace doc. Klepka).  

 

2. Systém kontroly kvality na součástech univerzity: doc. Weiss apelovala na jednotlivé zástupce součástí 

v souvislosti se systémem kontroly kvality, informace v souvislosti s touto problematikou budou taktéž předány 

na Kolegiu rektora. 

 

3. Termín příštího zasedání RVH: doc. Weiss sdělila, že termín dalšího zasedání RVH je stanoven na úterý 

 10.10.2023, 13 hod.  

 

4. Ukončení: doc. Weiss poděkovala členům RVH za účast a jednání ukončila. 

 

 

 

Materiály pro příští zasedání je nutno dodat Bc. Holčapkové nejpozději do pondělí 02.10.2023, 8 hod. 

 

Za správnost odpovídá: doc. PhDr. Michaela Weiss, Ph.D. 

 

Zapsala: Bc. Šárka Holčapková 
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